
                             P R O T O K Ó Ł   N r  X L I /  2 0 1 4 

z sesj i  Rady Gminy Grunwald odbytej  w dniu 31 marca 2014r.  w sali  posiedzeń 
Urzędu Gminy w Gierzwałdzie.
            Początek obrad godz.  10 0 0 .
            Zakończenie obrad godz.  11 3 5 .
Przewodniczył:  mgr Sławomir  Matuszewski  – Przewodniczący Rady Gminy.
Ustawowy skład rady:  15 radnych.
Obecnych:  14 radnych w/g załączonej  l is ty obecności.
( l is ta  obecności  w załączeniu  – zał.  nr 1).   
Nieobecny:  Andrzej  Kamiński                             
Ponadto w sesj i  udział  wzięli :
1.  Henryk Kacprzyk  – Wójt  Gminy
2. Waldemar  Szydlik  – Sekretarz Gminy
3. Urszula Borkowska – Skarbnik Gminy
4. Sołtys i  i  mieszkańcy Gminy Grunwald
(lista  obecności  w załączeniu  – zał.  nr 2).

Podjęto uchwały od nr 225 do nr 229.

Ad pkt 1 i  2.  Przewodniczący Rady Gminy – Sławomir  Matuszewski dokonał
           otwarcia  XLI sesj i  Rady Gminy,  po czym stwierdził  quorum, przy 
           którym może obradować i  podejmować prawomocne uchwały Rada Gminy. 
           Następnie powitał  radnych i  zaproszonych gości.

           Przewodniczący Rady Gminy przedstawił  projekt porządku obrad XLI se-
           s j i  Rady Gminy.
           Radny Ryszard  Bala – wnoszę o skreślenie  porządku obrad punktu -  gło-
           sowania nad uchwałą w sprawie utworzenia punktu przedszkolnego,  po-
           nieważ załącznik  do uchwały zawiera l iczne  błędy.
           Radny Krzysztof  Fabisiak – błędy merytoryczne  czy styl istyczne?
           Radny Ryszard  Bala – merytoryczne.
           Pan Wójt – proszę umotywować.
           Radny Ryszard  Bala -  jeżeli  zdejmiemy,  to  swoje uwagi  przedstawię w
           czasie  dyskusj i .
           Pan Wójt – wnoszę o niezdejmowanie tego punktu.  
           Radny Ryszard  Bal – jesteśmy na sesj i ,  rada gminy jest  gospodarzem.
           Pan Wójt jest  zaproszonym gościem i  prosiłbym,  żeby gościom udzielać
           głosu na takiej  samej  zasadzie jak sołtysom.
           Pan Wójt – wójt  jest  organem wybieranym w wyborach bezpośrednich,
           wójt  przygotowuje projekty uchwał i  może zabierać  głos.  Taką bzdurę ja-
           ką Pan powiedział  w tej  chwili ,  to  zostanie  tutaj  udokumentowane.
           Wnoszę o niezdejmowanie.
           Radna Małgorzata  Kamińska  – wnoszę o niezdejmowanie  tego punktu.
           Było  na posiedzeniu Komisj i  i  nie  było  większych problemów.
           Przewodniczący Rady Gminy – sesja została  zwołana w innym trybie,
           wniosek po to  był.
           Radny Ryszard  Bala – mater iał  dotyczący utworzenia punktu przedszkol-
           nego dostaliśmy bezpośrednio przed komisją.  Jak Pani potrafi  dyskutować
           nad czymś,  co dostanie  5 minut  wcześniej ,  to gratuluję  Pani dobrej  infor-
           macj i .
           Radny Arkadiusz Rosa – są błędy,  jest  zapis:  punkt przedszkolny pracuje
           przez 12 miesięcy w ciągu roku  z wyłączeniem i nie  ma.  Co to jest  za
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           zdanie?
           Pan Sekretarz – z  wyłączeniem przerw ustawowych.
           Radny Arkadiusz Rosa -  nie ma § 11,  punkty się nie  zgadzają,  to wszystko
           kupy się  nie trzyma.  Zdania są wyrwane z kontekstu.  Punktacja się nie
           zgadza.  
           Radny Ryszard  Bala – my dyskutujemy nad porządkiem obrad a nie  nad
           uchwałą.
           Przewodniczący Rady Gminy – kto jest  za zdjęciem tego punktu z  porząd-
           ku obrad:
           Za zdjęciem projektu uchwały z  porządku obrad głosowało 3 radnych,  
           (radny Ryszard  Bala,  Michał Mikulski,  Arkadiusz Rosa),  10 radnych było  
           przeciw,  1 wstrzymał  się (radny Artur Poganiacz).
           Radna Ewa Ziejewska – te  punkty będą poprawione.
           Radny Krzysztof  Fabisiak – będziemy czytać  całą  uchwałę.
 
           Porządek obrad XLI sesj i  Rady Gminy został  przyjęty w głosowaniu
           jawnym – 11 głosami  za,  przy 3 głosach przeciw (radny Ryszard Bala,   
           Michał  Mikulski,  Arkadiusz Rosa),  wstrzymujących  się nie  było  – w/g
           następującego wyszczególnienia:
           1.  Otwarcie  – stwierdzenie prawomocności  obrad.
           2.  Przyjęcie  porządku obrad.
           3.  Przyjęcie  protokółu z  poprzedniej  sesj i  Rady Gminy.
           4.  Sprawozdanie Wójta z działalności  między sesjami.
               a)informacja o przetargach ogłaszanych przez gminę.
           5.  Sprawozdanie z realizacj i  zadań z zakresu wspierania rodziny za 2013
               rok.
           6.  Podjęcie uchwał przez Radę Gminy:
               -  w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grun-
                 wald na lata  2014 – 2022
               -  w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2014 rok
               -  w sprawie porozumienia  z Gminą Ostróda dotyczącego objęcia  miesz-
                 kańców Gminy Grunwald opieką i  usługami  świadczonymi  przez śro-
                 dowiskowy dom samopomocy funkcjonujący na terenie  Gminy Ostró-
                 da
               -  w sprawie przyjęcia  programu opieki  nad zwierzętami  bezdomnymi
                 oraz zapobiegania  bezdomności  zwierząt  na terenie  Gminy Grunwald
                 na 2014 rok
              -  w sprawie utworzenia punktu przedszkolnego w Gierzwałdzie

  7.  Wolne wnioski i  zapytania.
           8.  Zamknięcie  obrad.

Ad pkt 3.  Przewodniczący Rady Gminy poinformował radnych,  że zapoznał  się  z
           treścią  XL protokółu sesj i .  Protokół  był  wyłożony do wglądu przy l iście
           obecności.  Znajduje się w biurze rady i  zawsze można zapoznać się  z jego
           treścią.
           Przewodniczący Rady Gminy wnioskował o przyjęcie  protokółu z  XL sesj i
           Rady Gminy bez odczytywania.
           Radni  uwag nie zgłosil i .
           Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 14 głosami  za,  przeciwnych nie  by-
           ło,  wstrzymujących  się nie  było  – przyjęła  bez odczytywania  protokół  z
           XL sesj i  Rady Gminy.
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Ad pkt 4.  Pan Wójt – jeżeli  chodzi  o działalność inwestycyjną,  to robi się budy-  
           nek socjalny w Dylewie,  budowę mostu  w Górach Lubiańskich.  Prace po-
           suwają się  zgodnie z harmonogramem.  Robimy drobne prace remontowe
           dotyczące  podniesienia  estetyki  poszczególnych  sołectw.  Sołtys i  s ię zgła-
           szają i  ustalamy zakres prac.  Możemy pomóc w sprzęcie  i  w zakupie kru-
           szywa.
           Jest  decyzja  o dofinansowanie drogi.  Jako gmina otrzymaliśmy 60 tys .  zł
           na przebudowę drogi gminnej  na odcinku 523 m od skrzyżowania do gi-
           mnazjum.  Mamy pieniądze,  umowa jeszcze nie  podpisana.
           Został  ogłoszony II  przetarg  nieograniczony na sprzedaż nieruchomości  o
           powierzchni  6,5 a  w Zybułtowie,  14.300,-  zł  cena wywoławcza,  III  prze-
           targ nieograniczony na sprzedaż mieszkania w Gierzwałdzie  – cena wy-
           woławcza 80.600,-  złotych,  przetarg nieograniczony na dzierżawę nieza-
           budowanej  nieruchomości  przy Szkole Podstawowej we Frygnowie.
           Początkowo były przeznaczone na działki  budowlane.
           Cały czas muszę  się tu borykać,  odpierać zarzuty różnych gazet  dotyczące
           punktu przedszkolnego w Dylewie.   Nie ma w gminie  żadnej  innej  działal-
           lności,  tylko  punkt przedszkolny w Dylewie,  to cel  naszej  pracy głównie.  
           Zjawił  się człowiek,  który na wszystkim się zna,  szczególnie  na ustawie o
           systemie  oświaty.  Mówię o artykule,  który ukazał  się w prasie.
           Myślę,  że dyrektor  napisze jakieś sprostowanie do gazety,  usuwając kłam-
           s twa jawne.
           Skieruję pismo do Pani Ireny Rubczewskiej ,  która jest  Prezesem Stowa- 
           rzyszenia,  żeby również napisała  sprostowanie,  gdzie zostało napisane
           kłamstwo.  70% artykułu  mija  się z  prawdą.
           Pisała  to była  nauczycielka  z Rychnowa,  która została  zwolniona w ra-
           mach redukcji ,  była  przewodnicząca  ZMS i  drugi sekretarz parti i  aż  do
           s tanu wojennego.
           Radny Ryszard  Bala – całe  szczęście,  że media są wolne i  mogą pisać co
           chcą.
           Pan Wójt – nie  przerywam Panu. Tutaj  na rozkaz nikt nie  chodzi.  Tu trze-
           ba myśleć.
           Jeżeli  chodzi  o szkołę Dylewo,  to cały czas spotykam się z atakami.
           Myślę,  że te sprostowania się  ukażą,  inaczej  sprawa zakończy się w są-
           dzie.
           Radna czy obecny sołtys  na sali ,  mogą się wypowiedzieć czy prześladuję
           szkołę w Dylewie?
           Radny Ryszard  Bala – proszę wyjaśnić nam,  dlaczego zmienia  Pan umowę
           z  fundacją prowadzącą  szkołę w Dylewie?

Ad pkt 5.  Przewodniczący Rady Gminy -  sprawozdanie z realizacj i  zadań z  zakre-
           su wspierania  rodziny za 2013 rok było  omawiane na posiedzeniach komi-
           s j i .  Sprawozdanie nie  podlega głosowaniu.  Czy radni  mają pytania?
           Radni  uwag nie zgłosil i .
           (Sprawozdanie w załączeniu  -  zał .  Nr 3).

Ad pkt 6.  Przewodniczący Rady Gminy poinformował radnych o potrzebie podję-
           cia  uchwał na dzisiejszej  sesj i  Rady Gminy.
           Projekty uchwał były  tematem dyskusj i  na posiedzeniach  Komisj i .
                                                          
           Przewodniczący Rady Gminy odczytał  projekt uchwały w sprawie zmiany
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           Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata  2014 – 2022.
           Pani  Skarbnik – w WPF są w szczególności  zmiany kwoty dochodów 
           i  wydatków.  W przedsięwzięciach nie  ma zmian.
           Radni  uwag nie zgłosil i .
           Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 14 głosami  za,  przeciwnych nie  by-
           ło,  wstrzymujących  się nie  było  – podjęła uchwałę Nr XLI/225/2014 w
           sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na
           lata  2014 – 2022.
           (Uchwała w załączeniu  – zał.  nr 4).
                                  
           Przewodniczący Rady Gminy odczytał  projekt uchwały w sprawie zmian
           budżetu Gminy Grunwald na 2014 rok.
           Pani  Skarbnik – budżet  zwiększamy o 818.735,51 zł  i  o taką kwotę zwię-
           kszamy rozchody.
           Na kwotę dochodów składa się:  435.134,51 zł  dotacja na nowy projekt
           „Grunwaldzkie Oddziały Przedszkolne” i  ta  sama kwota jest  po stronie 
           wydatków,  164.284,-  zł  dotacja na tzw „zerówki”,  19.327,-  zł  na inne fo-
           rmy wychowania przedszkolnego,  199.990,-  zł  dotacje celowe dla GOPS.
           Takie same kwoty są po stronie rozchodów. Szczególnie  większych zmian
           nie  ma.
           Radni  uwag nie zgłosil i .
           Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 14 głosami  za,  przeciwnych nie  by-
           ło,  wstrzymujących  się nie  było  – podjęła uchwałę Nr XLI/226/2014 w
           sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2014 rok.
           (Uchwała w załączeniu  – zał.  nr 5).

           Przewodniczący Rady Gminy odczytał  projekt uchwały w sprawie porozu-
           mienia  z Gminą Ostróda dotyczącego objęcia  mieszkańców Gminy Grun-
           wald opieką i  usługami  świadczonymi  przez środowiskowy dom samopo-
           mocy funkcjonujący na terenie  Gminy Ostróda.
           Pan Wójt – powstał taki  dom w miejscowości Wygoda na terenie  Gminy 
           Ostróda.  Gmina Ostróda wystąpi ła  z propozycją  podpisania porozumienia. 
           Jest  to  dom dla osób przewlekle chorych psychicznie,  upośledzonych
           umysłowo.  Tam można te  osoby umieścić.  Wszystko nieodpłatnie.  Są za-
           jęcia  na 6 godzin.  Jeżeli  taką potrzebę  widzicie,  takie  potrzeby są,  to pro-
           szę zgłaszać  te osoby do GOPS. Jest  to dom finansowany ze środków unij-
           nych.
           Radni  uwag nie zgłosil i .
           Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 14 głosami  za,  przeciwnych nie  by-
           ło,  wstrzymujących  się nie  było  – podjęła uchwałę Nr XLI/227/2014 w
           sprawie porozumienia z Gminą Ostróda dotyczącego objęcia  mieszkańców
           Gminy Grunwald opieką i  usługami  świadczonymi  przez środowiskowy 
           dom samopomocy funkcjonujący na terenie  Gminy Ostróda.
           (Uchwała w załączeniu  – zał.  nr 6).

           Przewodniczący Rady Gminy odczytał  projekt uchwały w sprawie  przyję-
           cia  programu opieki  nad zwierzętami  bezdomnymi  oraz zapobiegania bez-
           domności  zwierząt  na terenie  Gminy Grunwald na 2014 rok.
           Pan Wójt – program opieki  jest  to  uchwała,  którą musimy przyjąć,  jak ma-
           my postępować,  jeżeli  chodzi  o zwierzęta  bezdomne i  zapobiegać.
           Brak jest  miejsca opieki nad zwierzętami  gospodarskimi.  Prośba do sołty-



                                                      -  5 -

           sów, może ktoś wskaże takie  miejsce.
           Jeżeli  weterynarz wskaże,  że zwierzęta  są źle  traktowane,  to  trzeba mieć
           takie  miejsce.  Taki  przypadek raz mieliśmy
           My tą  uchwałę dzisiaj  podejmiemy,  ale  lekarz weterynarii  cofnie do pono-
           wnego rozpatrzenia,  ze względu na brak wskazania miejsca.  Przyjmujemy
           uchwałę w brzmieniu takim,  jakim jest .
           Radni  uwag nie zgłosil i .
           Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 14 głosami  za,  przeciwnych nie  by-
           ło,  wstrzymujących  się nie  było  – podjęła uchwałę Nr XLI/228/2014 w
           sprawie przyjęcia  programu opieki  nad zwierzętami  bezdomnymi  oraz za-
           pobiegania  bezdomności  zwierząt  na terenie  Gminy Grunwald na 2014 rok
           (Uchwała w załączeniu  – zał.  nr 7).
        
           Przewodniczący Rady Gminy odczytał  projekt uchwały w sprawie utwo-
           rzenia punktu przedszkolnego w Gierzwałdzie.
           Pan Wójt – po kontaktach  z Kuratorium Oświaty i  Wychowania i  przeana-
           l izowaniu sytuacj i  prawnej ,  bardziej  mater ialnej ,  podjęliśmy decyzję,  że-
           by nie  przedszkole publiczne zakładać  a punkt przedszkolny.
           Jeżeli  chodzi  o przedszkole,  to  wymagania  są wyższe.  Trzeba zrobić do-
           datkową klatkę schodową, oddzielne wyjście,   bo przepisy ppoż.  są bar-
           dziej  rygorystyczne.
           Teraz mamy punkt  przedszkolny w Dylewie,  Stębarku i  będzie  w Gierzwa-
           łdzie.
           Jak skończy się  projekt,  to po dofinansowaniu przekształcimy w przed-
           szkole wiejskie,  po wcześniejszym doinwestowaniu.
           Musieliśmy wystąpić o opinię  do Sanepidu i  Straży Pożarnej .  Nie jest  wy-
           magana opinia  Kuratorium Oświaty.  Punkt podlega bezpośrednio pod nad-
           zór  dyrektora szkoły.
           Zasady organizowania i  prowadzenia punktów przedszkolnych regulują
           przepisy Rozporządzenia  Ministra Edukacj i  Narodowej z dnia 31 sierpnia
           2010 roku w sprawie rodzajów i innych  form wychowania przedszkolne-
           go,  warunków tworzenia i  organizowania  tych  form oraz sposobu ich dzia-
           łania.  Nie ma obowiązku powoływania zespołu szkolno – przedszkolnego.
           Jeżeli  chodzi  o punkt  przedszkolny,  to  jest  dofinansowany ze środków
           unijnych,  jest  f inansowany w 100%. Po zakończeniu  dofinansowania,  bę-
           dzie  to ośrodek samorządowy.
           Jeżeli  są pytania dotyczącego punktu przedszkolnego?
           Jeżeli  ten projekt  organizacyjny trafi  do Wydziału  Prawnego, to poprawią
           Radna Małgorzata  Kamińska  – tam jest  błąd,  punkt 4 jest  kontynuacją 
           punktu 3.
           Pan Wójt – jeżeli  Urząd Wojewódzki uzna,  że projekt jest  niezgodny z
           prawem,  to prześle  uwagi.
           Radny Arkadiusz Rosa – nie wiem,  kto to pisał ,  bo § 10 jest  i  zaczyna się
           § 12.
           Radna Małgorzata  Kamińska  – powinien być  § 11.
           Radny Krzysztof  Fabisiak – ja mam taką propozycję,  żeby przeczytać  po
           kolei  całość i  wprowadzić poprawki.
           Radny Arkadiusz Rosa – w § 13 pojawia się uczestnik projektu a  wszędzie
           jest  mowa o punkcie przedszkolnym.  Projekt  się skończy i  trzeba  będzie
           podejmować uchwałę.
           Pan Wójt – trzeba będzie podjąć nową uchwałę.
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           Radny Krzysztof  Fabisiak – pozostaję przy swojej  propozycj i ,  żeby od-
           czytać.
           Radny Arkadiusz Rosa – w podstawie prawnej  należy dopisać ustawę o
           rekrutacj i .   
           Pan Wójt – wszystkich ustaw jest  30,  generalnie  powinniśmy odnieść się
           do ustawy o systemie  oświaty,  która generalnie  reguluje  wszystko.
           Radna Małgorzata  Kamińska  – w § 1 punkt  2 należy dopisać słowo „jest”,
           przed „Punkt przedszkolny”  dopisać punkt 5,  w punkt 7 l i t .  a dopisać
           „opiece”,   l i t .  b dopisać „jednego”,  w § 3 pkt  2 nie punkty a l i tery,  to sa-
           mo w pkt  3 – a,  b,  c,  d,  § 4 -  l i tery,  w § 8 punkt 1 i  2 i  w pkt 2 a,  b,  c.
           Pan Sekretarz -  bez słowa „z wyłączeniem”,  wykreślić.
           Radna Małgorzata  Kamińska  – przy punkt 2 – a,  b,  c;  § 9 punkt 2 a,  b,  c
           i  dalej  l i tery,  punkt 3 – l i tery,  punkt 4 – l i tery,  § 10 punkt  1 – l i tery,  od
           rekrutacj i  § 11,   w punkcie 3 – l i tery a,  b,  c,  d,e,  w § 12 punkty od 1,  2,  
           w punkt 4 – l i tery,  w § 13 punkt  1 i  2 – l i tery.
           Radny Krzysztof  Fabisiak – po takiej  lekcj i  sami  będziemy opracowywać
           regulaminy.
           Radny Ryszard  Bala – jestem pod wrażeniem dzisiejszej  aktywności  rad-
           nych,  a szczególnie  Pani  Kamińskiej ,  która prowadziła  Komisję.  Mogła te
           uwagi  w czasie  komisj i  zgłosić.
           Projekt organizacj i  jest  opracowany niechlujnie,  zawiera szereg błędów
           merytorycznych,  logicznych,  styl is tycznych,  gramatycznych  i  edytorskich
           Wygląda to  tak,  jakby był  pisany późną nocą przy świeczce,  na kolanie
           i  wygląda tak,  jakby na koniec autor  nie  miał  czasu przeczytać.
           To jest  kolejny przykład  lekceważącego traktowania rady.  Tak przygoto-
           wany dokument nadaje się do niszczarki,  jak wiele  innych dokumentów.
           Rada na takie  traktowanie  sobie zapracowała.  Zapracowała  swoją uległoś-
           cią  bezkrytycznym podejmowaniem każdego projektu uchwały,  z niepod-
           ważalną wiarą w każde słowo wójta.
           Zastanawiam się czy rada byłaby gotowa przyjąć instrukcję obsługi  f letu 
           czy jadłospis baru mlecznego w Wąchocku?
           Uważam,  że projekt powinien zostać odrzucony.
           Innych uwag nie  zgłoszono.
           Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 11 głosami  za,  przy 3 głosach prze-
           ciw (radny Ryszard  Bala,  Michał  Mikulski,  Arkadiusz Rosa),  wstrzymują-
           cych się nie  było  – podjęła  uchwałę Nr XLI/229/2014 w sprawie utworze-
           nia  punktu przedszkolnego w Gierzwałdzie.
           (Uchwała w załączeniu  – zał.  nr 8).

Ad pkt 7.  Pan Wójt – na temat  umów użyczenia  to najbardziej  kompetentną  osobą
           jest  dyrektor  Rosa i  on doskonale wie,  dlaczego tą umowę użyczenia
           zmieniliśmy.
           Radny Ryszard  Bala – proszę mnie  nie odsyłać  do Pana Rosy.
           Pan Wójt -  umowa która została  przeze mnie wypowiedziana,  był  zapis,  że
           tylko  szkoła podstawowa, do umowy zostało dopisane:  „zerówka” i  punkt
           przedszkolny,  bo punkt „Bajka” działa  do przyszłego roku. Czy tak jest?
           Radny Arkadiusz Rosa – tak.
           Pan Wójt – umowa była  podpisana na czas nieokreślony,  to wina praco-
           wnika,  powinna być  podpisana na 10 lat ,  podpisaliśmy do 3 lat .
           Ponadto z umowy wynika,  w jaki  sposób ma być  ten budynek utrzymany.
           W artykule  „Nasz głos”  pisze się,  że wójt  przekracza kompetencje – wy-
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           magając ekspertyzy budowlanej .  Nie przekracza,  muszę  wiedzieć,  że bu-
           dynek nie zagraża dzieciom.   Powinienem żądać całej  dokumentacj i .
           Pracę naszą wyceniliśmy na ponad 9 tys.  złotych.  To jest  ten brak pomo-
           cy,  brak współpracy,  brak naszego wkładu przy powstaniu punktu przed-
           szkolnego.
           Przy rejestracj i  miałem inną opinię.  Pan Dyrektor  posłużył  się  opinią  Sa-
           nepidu z 2012 roku, a potem była  druga opinia,  decyzja Inspektora Sani-
           tarnego z 23 września 2013 roku, że schody wejściowe zagrażają bezpie-
           czeństwu dzieci  i  dlatego wystąpi łem o ekspertyzę  i  o tym się nie  mówi w
           prasie.  Mam takie prawo.
           Artykuł  30 ust .  3 ustawy o samorządzie terytor ialnym mówi,  że za mienie
           gminy odpowiada wójt  gminy.  To jest  budynek gminny i  mogę wymagać
           od dyrektora niektórych działań.
           Przyszły do mnie 3 pisma od Pani Chyrzyńskiej  z zapytaniem,  czemu ja
           nie  lubię  szkoły w Dylewie? W pytaniu  jest  odpowiedź.
           Chciałbym sprawdzić,  nie  wiem, czy jest  prowadzona książka obiektu 
           i  wiele innych dokumentów wynikających  z przepisów. Ja odpowiadam,
           bo ja wpisuję tę  szkołę do ewidencj i  placówkę. Jak wpisuję,  to ja odpo-
           wiadam. Powinienem sprawdzić stan szkoły i  wpisać lub nie do ewidencj i .
           Tak wygląda ta  nasza wina.
           Kruszenie kopii  o ten punkt przedszkolny,  które zdominowało  naszą radę,
           nie  wiem, uważam za przedwczesną akcję  wyborczą.
           Nie mówi się o sukcesach, że budżet  na początku roku był  19 mln zł  a
           kończy 23 mln złotych.
           Radny Arkadiusz Rosa – też mam całą  teczkę  mater iałów.  Pan wspomniał
           o tych  ekspertyzach,  o schodach,  prosiłem jeszcze na radzie,  żeby te 
           schody odtworzyć,  a to jest  mienie gminy.  Nic się  nie zadziało.
           Pan Wójt – my pomijamy jeden fakt,  ma Pan budynek przekazany nieod-
           płatnie  i  jeszcze pomoc od gminy w wysokości  około 9 tys .  złotych.
           Pan prowadzi  działalność gospodarczą prywatną.  Również sołtys  z Rych-
           nowa czy inny mógłby zwrócić się  o dofinansowanie swojej  działalności.
           Pan powinien sobie zdawać sprawę,  że Pan powinien ponosić  także kosz-
           ty.  Występujecie  jeszcze o środki  z projektów. To jest  Pana działalność
           gospodarcza.
           Nie ma tak,  że budżet  jest  jak guma i  i le  się chce,  to się  z niego ciągnie.
           Środki są ograniczone.  Dzieci  krzywdy nie ponoszą,  a  my tutaj  walczymy.
           Pieniądze,  które się  Panu należą,  muszą do Pana trafić.
           Radny Arkadiusz Rosa – próbowałem się  z Panem porozumieć.  To nie  jest
           kręcenie  lodów, ta działalność  inaczej  wygląda.  Próbowałem z Panem po-
           rozmawiać,  dogadać się,  żeby porozumieć  się.
           Pan Wójt -  uchwała nie  była  uchylona  na nasz wniosek, tylko  na wniosek
           dyrektora szkoły w Dylewie.  Pan napisał skargę.  Trafiło  do SKO, a powi-
           nno trafić  do Kuratorium Oświaty w Olsztynie.
           Pan przychodził  do Sekretarza,  sami  nie wiedzieliście  w jaki sposób zare-
           jestrować, ale  wszyscy się  uczą.
           Radny Ryszard  Bala – chcę się  odnieść do żalu,  że nie  mówi się  o sukce-
           sach tylko  o dziwnych rzeczach.
           Celem rady jest  sprawdzanie pod kątem tego,  czy dokumenty wychodzące
           pod szyldem rady czy urzędu są właściwie i  dobrze przygotowane.
           Chciałem poinformować Państwo o zdarzeniu,  które miało  miejsce w os-
           tatnich  tygodniach – chodziło o wniosek o odwołanie Przewodniczącej
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           Komisj i  Rewizyjnej .
           W styczniu na sesj i  rady zadałem Panu Przewodniczącemu pytanie,  proszę
           podać na jaki przepis powołuje się Pan twierdząc,  że w statucie  jest  napi-
           sane,  cytuję  że: „wniosek formalny powinien,  nie  musi  ale  powinien być
           rozpatrzony na najbliższej  sesj i”.
           Otrzymałem odpowiedź:  „Wniosek Pana o odwołanie Przewodniczącej  
           Komisj i  Rewizyjnej  potraktowałem jak wnioski  i  zapytania  i  zgodnie z §
           39 Statutu Gminy Grunwald zrealizowałem go na najbliższej  sesj i”
           W odpowiedzi  powołał  się Pan na § 39 statutu.
           § 39 statutu zawiera 5 punktów:
           „1.  Przewodniczący Rady Gminy prowadzi  obrady według ustalonego po-
                rządku,  otwierając i  zamykając  dyskusje  nad każdym z punktów.
           2.  Przewodniczący Rady udziela  głosu według kolejności  zgłoszeń;  w 
              uzasadnionych przypadkach może także udzielić  głosu poza kolejnością.
            3.  Radnemu nie wolno zabierać głosu bez zezwolenia Przewodniczącego
               Rady Gminy.  
            4.  Przewodniczący Rady może zabierać głos w każdym momencie obrad.
            5.Przewodniczący Rady może udzielić  głosu osobie nie będącej  radnym.”
            Ja w przytoczonym § 39 nie  znalazłem zapisu.
            Przewodniczący Rady Gminy – nie  pomyliłem §.  Mam inny statut,  gdzie
            w § 39 mam zapisane terminy odpowiedzi.  Mam jakiś inny statut,  przed-
            s tawię Panu ten punkt.
            Radny Ryszard  Bala – ja mam właściwy egzemplarz.
            Przewodniczący Rady Gminy – ja na początku jak była  rada,  jak zostałem
            radnym dostałem ten statut.
            Radny Ryszard  Bala – jeżeli  ta  odpowiedź okaże się prawdziwa,  przesta-
            nę drążyć  ten temat,  gdyby okazało się  że nie,  będziemy szukać innych
            sposobów.
            Druga sprawa dotycząca  dostępu obywatel i  do informacji  publicznych.
            Na początku roku zwróciłem się do Wójta z wnioskiem o udostępnienie
            kopii  sprawozdań zakończonych projektów „Ku zdobyciu  wiedzy” i  „Wa-
            r to  umieć  i  wiedzieć więcej”  i  kopi plików zawierających nagrania audio
            z  sesj i  i  komisj i  z miesiąca grudnia.
            Odpowiedzi  jakie  uzyskałem;  „iż informacja projektowa podmiotu  apli-
            kującego o środki publiczne  z EFS nie stanowi informacji  publicznej .
            Prawo do informacji  publicznej  podlega ograniczeniu ze względu na pry-
            watność osoby fizycznej  lub tajemnicę przedsiębiorcy wykazaną w spra-
            wozdaniach do Instytucj i  Pośredniczącej”.
            Sprawozdania z tych  dwóch projektów, to  jest  31 stron różnych tabelek,
            zestawień i  informacji .  Wśród tych 31 stron jest  jedna strona,  na której  5
            razy występuje nazwa Firmy „Remi”  spółka Cywilna.  
            To jest  całe  ograniczenie,  na które wójt  s ię  powołuje.
            Jak się chce,  to  można zrobić.   Jak się chce,  to sprawę można utrącić.
            Pan Wójt odpisał:  Uprzejmie  też informuję,  że kopie plików zawierają-
            cych nagrania audio z  posiedzeń komisj i  i  Rady Gminy są do użytku
            wewnętrznego Urzędu Gminy Grunwald.
            Statut  Gminy Grunwald nie przewiduje obowiązku rejestrowania posie-
            dzeń komisj i  i  Rady Gminy jak również archiwizowania i  udostępniania
            nagrań innym osobom”.
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            Każdy dokument wytworzony w czasie  wydarzenia  publicznego jest  jak
            dokument publiczny czy jest  w statucie  czy nie.
            O nagrywaniu sesj i  zostaliśmy poinformowani  na sesj i .  Te nagrania po-
            winny być  traktowane jak stenogramy z obrad,  protokóły sesj i ,  a  urząd
            gminy uważa inaczej ,  za  dokumenty do użytku wewnętrznego.
            Mam wrażenie,  że jakaś nowa bezpieka  odradza się.
            Pan Wójt – jeżeli  są jakieś  wątpliwości,  co do mojej  decyzj i ,  zawsze jest
            Samorządowe Kolegium Odwoławcze,  tam się kieruje  swoje pretensje,  co
            do mojej  decyzj i .
            Poprosiłem Marszałka o projekt  szkoły w Dylewie,  dostałem odpowiedź,
            że  jest  to  sprawa autorska człowieka,  który to przygotowuje.
            Pan Wójt – nagrywanie  gwarantuje art .  66 Konstytucj i ,  każdy może przy-
            jść i   nagrywać,  a  my nagrywamy na potrzeby inspektora rady.
            Rada może podjąć decyzję,  że nagrywamy.  Można skorzystać tu,  a nie  
            przesyłać.
            Radny Ryszard  Bala – wystąpi łem do Urzędu Marszałkowskiego i  Urząd
            Marszałkowski udostępnił  ksero.
            Pan Wójt – kieruje Pan pytania,  powinien Pan napisać w jakim celu bę-
            dzie  to Panu służyło.  My się prawa trzymamy.
            Jeżeli  są wątpliwości,  zawsze jest  jednostka nadrzędna,  odwoławcza.
            Urząd Marszałkowski  zatrudnia 1700 pracowników, na dzień dzisiejszy
            u nas jest  19 łącznie ze sprzątaczką i  kierowcą.
            My nagrywamy na potrzeby rady.  Protokoły są sporządzane wiernie.
            Rejestrację nagrań trzeba uregulować w statucie.  Każdy może nagrywać,
            co Pan czyni ,  ma Pan rejestrator  dźwięku.
            Pan Sekretarz – ja w sprawie projektu zwracałem się  do Urzędu Marszał-
            kowskiego, to  jest  sprawa autorska,  tam w projekcie zapisane jest ,  i le
            wydamy na zakupy,  a  był  ogłaszany przetarg.
            Radny Ryszard  Bala – czytałem ustawę o dostępie  do informacji  publicz-
            nych,  tam jest  zapisane,  że „danych wrażliwych nie  udostępnia się”,  ale
            pozostałe  dane,  które nie  dotyczą  osób prywatnych można udostępnić.
            Radny Arkadiusz Rosa – Pan Bala chciał  uzyskać dostęp do nagrania.  
            Radny Ryszard  Bala -  nie muszę  t łumaczyć  do czego potrzebna są mi do-
            kumenty,  które powinny być  dostępne publicznie.  Nie muszę mówić,  do
            czego chcę to wykorzystać.
            Sołtys  Ryszard  Gorzki  – kiedy u nas będzie oświetlenie?
            Pan Wójt – w budżecie  tego oświetlenia  w tym roku nie ma.  W tym roku
            robimy Glądy.  Może być  w przyszłym roku, jeżeli  rada podejmie  taką
            decyzję.  Zapieki  nie  ma w budżecie  w tym roku.
            Ten rok,  w którym przeznaczyliśmy 800 tys .  zł  na inwestycje,  a  budżet
            po uchwaleniu został  zmniejszony o prawie 700 tys .  złotych,  to  możecie
            sobie zdawać sprawę, w jakim musimy pracować stresie.  Natura nas ratu-
            je,  bo na opale trochę zaoszczędzimy.
            Sołtys  Jerzy Sawicki  – równiarka na drogi,  pogoda jest  ładna,  żeby wcze-
            śniej  poszła.
            Pan Wójt – mają sprzęt  Panowie Stachewiczowie  ze Stębarka.
            Sołtys  Zenon Konopiński – równiarka robi  lepiej .
            Pan Wójt – równiarek pojawiło się sporo,  tylko nie  mają operatorów.
            Sołtys  Zenon Konopiński – chodzi  o to,  żeby doły zasypać.
            Radny Ryszard  Bala – dzisiaj  między Zybułtowem a Mielnem była  droga
            równana. Nie wiem kto zamawiał.  Widziałem w jaki sposób robi Wójt  
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           Gminy Stawiguda organizując taką pracę,  za równiarką jedzie  walec.
           Pan Wójt – nam do Gminy Stawiguda jest  jak pięść do nosa.  Oni mają za
           co to zrobić.  Takie formy przy pomocy wsi są dla nas korzystne,  zakupu-
           jemy żwir.
           Sołtys  Katarzyna Kasprowicz – drogę do Korsztyna  trzeba zrobić.
           Pan Wójt – Korsztyn  atakuje mnie cały czas.
           Sołtys  Zygmunt Mioskowski  – równiarkę koło ośrodka,  żeby wyrównać.
           Radny Krzysztof  Fabisiak -  ośrodek zdrowia jest  niepubliczny,  prywatny.
           Pan Wójt – mamy koncepcję,  nawet  wstępny projekt  budowy parkingu,  ale
           wszystko  rozbija się o środki.
           Sołtys  Zygmunt Mioskowski  – ten dom dla obłąkanych,  to  ja mam zgła-
           szać do Pana.
           Radna Małgorzata  Kamińska  – dla chorych.
           Pan Wójt – żeby sołtysi  zrobili  wywiad.  Z rodzinami znacie  sie,  zapytać
           rodzinę,  czy jest  zainteresowana posłaniem osoby na 6 godzin do Wygody
           Radny Ryszard  Bala – mam uwagę pod adresem Pana Szydlika,  bo Pan od-
           powiada za stronę internetową,  bo jeżeli  zamieszcza  się dokument  i  załą-
           czniki,  żeby te  załączniki  były tytułowane,  bo nie  sposób zorientować się,
           czego te  załączniki  dotyczą.
           Na stronie aktualności  trzymane  ogłoszenia,  dwa miesiące po ogłoszeniu,
           o spotkaniu,  które się  odbyło.
           Pan Sekretarz – ta  strona nam się nie  podoba, ta f irma,  która nam robiła,
           ma na nowo zrobić.  Mają od nowa nam przebudować tę  stronę.
           Pan Wójt – mam jedną rzecz,  dotyczy sesj i  ostatniej :
           artykuł  24e pkt  2 ustawy o samorządzie gminnym mówi:  „Radni  nie mogą
           powoływać się  na swój mandat  w związku z podjętymi  dodatkowymi  zaję-
           ciami  bądź działalnością  gospodarczą prowadzoną na własny rachunek lub
           wspólnie  z innymi  osobami”.  
           Artykuł  25a ustawy o samorządzie gminnym mówi:  „Radny nie może brać
           udziału w głosowaniu w radzie  ani  w komisj i ,  jeżeli  dotyczy ono jego in-
           teresu prawnego.”.
           To tak jest  proste  jak kopanie ziemniaków. Ten artykuł  obowiązuje cały
           czas.  Zaszło naruszenie  prawa.  Co mam to ominąć,  udawać,  że nic  się nie
           zdarzyło,  czy znowu być posądzony o jakieś chęci  nieprzyjemne.

Ad pkt 8.  Wobec zrealizowania porządku obrad,  Przewodniczący Rady Gminy
           zamknął  XLI-szą sesję Rady Gminy.

            Protokołowała                                  Przewodniczący Rady Gminy

            Bronisława Warmińska                        mgr Sławomir  Matuszewski 


